
 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ 

                                                           ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ-ΝΕΑ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 

 
  

Αθήνα, 3 Οκτωβρίου 2024  
  

ΕΡΩΤΗΣΗ 
ΠΡΟΣ :  
(α) Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, Κωστή Χατζηδάκη 
(β) Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, Βασίλη Κικίλια 
 
ΘΕΜΑ : Χορήγηση άτοκων δανείων από Πιστωτικά Ιδρύματα στους σεισμόπληκτους 
του Δήμου Μινώα Πεδιάδος και Αρχανών – Αστερουσίων. 
 
Υπουργοί,  
Όπως γνωρίζετε, οι σεισμοί της 24ης Ιουλίου και 27ης Σεπτεμβρίου 2021 σε περιοχές 
της Περιφερειακής Ενότητας Ηρακλείου της Περιφέρειας Κρήτης, προκάλεσαν τις 
μεγαλύτερες υλικές ζημιές των τελευταίων σαράντα ετών, πολλές από τις οποίες δεν 
έχουν αποκατασταθεί μέχρι σήμερα. 
Για το ανωτέρω φυσικό́ γεγονός έχουν εκδοθεί́ χωρίς καθυστέρηση οι απαιτούμενες 
Υπουργικές Αποφάσεις με τις οποίες : 
(α) οριοθετήθηκαν οι πληγείσες περιοχές και  
(β) προβλέφθηκε η χορήγηση στεγαστικής συνδρομής, για την αποκατάσταση των 
προκληθεισών ζημίων.  
Η εν λόγω στεγαστική́ συνδρομή́ συνίσταται σε 80% δωρεάν κρατική́ αρωγή́ και 20% 
άτοκο δάνειο που χορηγείται από́ τα Πιστωτικά́ Ιδρύματα.  
Στη συνέχεια η Διεύθυνση Αποκατάστασης Επιπτώσεων από Φυσικές Καταστροφές 
(ΔΑΕΦΚ) αιτήθηκε την παροχή εγγύησης του Ελληνικού Δημοσίου, προς κάλυψη των 
χορηγούμενων άτοκων δανείων, από την αρμόδια Υπηρεσία (Διεύθυνση Κρατικών 
Εγγυήσεων και Κίνησης Κεφαλαίων).  
Κατόπιν αυτού, εκδόθηκε η αριθ. 2/86599/0025/15-03-2022 (Β’1257) απόφαση  
Αναπληρωτή Υπουργού Οικονομικών, με την οποία δόθηκε η δυνατότητα παροχής 
εγγύησης του Ελληνικού Δημοσίου σε ποσοστό́ 75% και μέχρι ποσού́ έως 
21.913.680,00€, για την χορήγηση άτοκων δάνειων (επιτόκιο επιδοτούμενο κατά́ 100% 
από ́ τον λογαριασμό ́ του ν.128/1975) σε φυσικά́ πρόσωπα προς αποκατάσταση 
κτηριακών ζημίων που προκληθήκαν από́ τους σεισμούς της 24ης Ιουλίου και 27ης 
Σεπτεμβρίου 2021, σε περιοχές της Περιφερειακής Ενότητας Ηράκλειου της Περιφέρειας 
Κρήτης.  
Είναι ξεκάθαρο λοιπόν ότι, η Κυβέρνηση και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός προσωπικά 
έδωσαν από την πρώτη στιγμή προτεραιότητα στην ανακούφιση των σεισμοπλήκτων, 
χωρίς να φείδονται χρημάτων και λοιπών παροχών προς τους πληγέντες. 
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Επειδή υπάρχουν καταγγελίες ότι όσοι σεισμόπληκτοι έχουν απευθυνθεί στα τραπεζικά 
ιδρύματα για τη χορήγηση άτοκου δανείου κατά τα ανωτέρω, δεν τα κατάφεραν να 
τους χορηγηθεί, γιατί βρέθηκαν αντιμέτωποι, όπως ισχυρίζονται, με την άγνοια των 
υπαλλήλων, την αδιαφορία των υπευθύνων και την άρνηση των Τραπεζών να 
συμμορφωθούν. 
Επειδή οι καταγγελίες περί μη εφαρμογής των σχετικών διατάξεων σπιλώνουν τις 
καθαρές προθέσεις της Κυβέρνησης, να στηρίξει από την πρώτη στιγμή ανεπιφύλακτα 
και αφειδώς τους σεισμόπληκτους συμπολίτες μας. 
Επειδή η χορήγηση των δανείων ανήκει στην αρμοδιότητα των Πιστωτικών Ιδρυμάτων, 
τα οποία υπόκεινται συναφώς στην εποπτεία της Τράπεζας της Ελλάδος.  
Επειδή η Τράπεζα της Ελλάδος απάντησε  προς τον Πρόεδρο του Συλλόγου «Ελπίδα» 
ότι η αγορά είναι ελεύθερη και η κάθε τράπεζα αποφασίζει που θα χορηγήσει τα δάνεια. 
Επειδή στην αριθ. 2/86599/0025/15-03-2022 (Β’1257) απόφαση  Αναπληρωτή 
Υπουργού Οικονομικών προβλέπεται ορίζεται προθεσμία δύο ετών για τη χορήγηση 
δανείων αρχής γενομένης από τη δημοσίευσή της σε ΦΕΚ.  
Επειδή προκύπτει, συνεπώς, ανάγκη πρωτοβουλίας εκ μέρους της Πολιτείας να 
παρέμβει για την ικανοποίηση των δικαιούχων.  
 
Ερωτάστε : 
 
(α) Πόσοι πληγέντες από τους σεισμούς της 24ης Ιουλίου και 27ης Σεπτεμβρίου 2021 
σε περιοχές της Περιφερειακής Ενότητας Ηρακλείου της Περιφέρειας Κρήτης έχουν 
προσφύγει μέχρι σήμερα σύμφωνα με τη ΔΑΕΦΚ σε Πιστωτικά Ιδρύματα, για άτοκο 
δάνειο κατά τα ανωτέρω; Σε τι χρηματικό ποσό αντιστοιχούν τα ανάλογα αιτήματα για 
άτοκο δάνειο σε Τράπεζες μέχρι σήμερα; Πόσοι από αυτούς έχουν ικανοποιηθεί; Ποιο 
το ύψος των συνολικά χορηγηθέντων ατόκων δανείων των σεισμοπλήκτων κατά τα 
ανωτέρω; 
(β) Σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να προχωρήσετε,  για τη χορήγηση άτοκων δανείων 
στους σεισμόπληκτους που τα δικαιούνται σε κάθε περίπτωση ;  
 
  
  

Ο ερωτών βουλευτής 
 

Κωνσταντίνος Β. Κεφαλογιάννης 
Βουλευτής Ηρακλείου 




